
Indkaldelse til 31. møde i IVK´s uddannelsesråd 
 

Onsdag 15. september 2021 kl. 15.00 - 18.00 i lokale 
Comenius på SDU, Campusvej 55, Odense 

________________________________________________ 
 

Emne: Fremtidens IVK-uddannelser 
 
På dette første fysiske møde i IVK`uddannelsesråd i 1½ år bliver hovedfokus på indhold og opbyg-
ning af fremtidens IVK-uddannelser. 
 
Fremtiden er i dette tilfælde fra 2023, og den tvungne anledning er, at humaniora på grund af dimen-
sioneringen har mistet studerende og økonomi, og vi skal derfor gøre vores uddannelser billigere 
gennem færre og større fag, færre og mindre omkostningskrævende eksaminer, større hold, mere 
samlæsning mellem uddannelser og lignende. 
 
Selv om der i udgangspunktet er tale om en spareøvelse, så er studieordningsreform 2023 også en 
anledning til at kunne være kreative og gøre noget helt anderledes, end vi plejer. Alle brikker kan 
dermed kastes op i luften, og der er mulighed for grundlæggende at kunne designe vores uddannelser 
anderledes, så vi bedst matcher fremtidens arbejdsmarked. Det vil vi gerne have uddannelsesrådets 
hjælp til. 
 
Vi vil på mødet gerne høre jeres svar på bl.a. følgende spørgsmål: 
 
Fremtidens kompetencer 
• Hvad anser du for at være de vigtigste kompetencer, som fremtidens IVK-bachelorer og IVK-

kandidater skal have? 
• Hvordan kan IVK-uddannelserne bedst udvikle disse kompetencer? 
 
Fagsammensætning 
• Hvordan synes den nuværende fagsammensætning at afspejle kompetencekravene? 
• Er der fag, der synes mindre relevante? 
• Er der fag, der synes at mangle? 
• Er der fag, der kunne tænkes sammen og i det hele taget skrues sammen på en anden måde? 
 
IVK-uddannelsernes praksisforankring 
• Giver de nuværende virksomhedssamarbejder om cases, eksamensopgaver, praktik mv. uddan-

nelserne en tilstrækkelig praksisforankring? 
• Hvordan kan praksisforankringen udvikles yderligere på IVK-uddannelserne? 
 
Arbejdsformer 
• Hvilke arbejdsformer anser du for at være mest udbytterige på uddannelsen?  

https://clients.mapsindoors.com/sdu/573f26e4bc1f571b08094312/details/563cb8b4423b7d0540c9a10e


 
Afprøvning af kompetencer 
• Hvordan afprøves de studerendes kompetencer bedst? 
• Hvilke prøveformer anser du for at mest udbytterig? 
• Er der prøveformer, der skal undgås, og er der prøveformer, der skal fremmes? 
 
Kort sagt, så er vi interesseret i alle bidrag til, hvordan vi skaber de bedste IVK-uddannelser 
for fremtiden.  
________________________________________________________________________________ 
 
Som baggrund for drøftelsen så har IVK aktuelt følgende fuldtidsuddannelser: 
• BA i IVK med engelsk og medier (Odense) 
• BA i IVK med engelsk og kommunikation (Odense)       
• BA i IVK med tysk og medier (Odense) 
• BA i IVK med tysk og kommunikation (Odense)       
• BA i IVK med engelsk og tysk (Odense) 
• BA i IVK med engelsk og kommunikation (Slagelse) 
• BA i IVK med engelsk og international marketing (Slagelse) 
• Professionsbachelor i engelsk og digital markedskommunikation (Slagelse) 
• Tilvalg i Organisatorisk Kommunikation (Odense) 
• Kandidat i IVK med specialisering i enten dansk eller engelsk virksomhedskommunikation 
 
Vi vil på mødet komme med korte faktuelle input til at kvalificere svarene på vores mange spørgsmål.  
 
Vi har som bilag vedlagt fagoversigter over de forskellige uddannelser, så der inden mødet er mulig-
hed for at orientere sig heri.   
 
Vi har også vedlagt et bilag med links til studieordningerne, hvis nogen af jer skulle have lyst til at 
tjekke noget ud heri (men vi forventer det ikke, da studieordninger i dag generelt er svært uoversku-
elige for at kunne leve op til de ”kvalitetsstandarder”, studieordninger skal leve op til nu til dags). 
________________________________________________________________________________ 
 
Som sædvanlig ved fysiske uddannelsesrådsmøder så serveres der kaffe/te og kage ved mødets start 
samt en lille aftensmads-anretning ved mødets afslutning. 
 
Jeg håber på, at rigtig mange af uddannelsesrådets medlemmer vil have mulighed for at deltage i dette 
førstefysiske møde i lang tid om et for IVK meget vigtigt emne. 
 
 

Med venlig hilsen 
Flemming Smedegaard 

Studieleder for IVK i Odense  
 


